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Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXIX sesji. 
5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 
6. Informacje Wójta Gminy o pracach między sesjami. 
7. Zapytania i interpelacje. 
8. Uchwały: 
a. Nr XXX/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany w załączniku do 
Uchwały Nr XXV/213/09 z 27 czerwca 2009r. w sprawie uchwalenia 
gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 
2009 rok (zmiana I). 
b. Nr XXX/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na 
terenie Gminy Miłoradz na okres od 1.03.2010r. do 28.02.2011r. 
c. Nr XXX/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu 
Współpracy Gminy Miłoradz z organizacjami pozarządowymi oraz z 
podmiotami, o których mowa w art. 3, ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. 
o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2010r. 
d. Nr XXX/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii 2010r. 
e. Nr XXX/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 
rok 2009 (zmiana VIII). 
f. Nr XXX/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika do 
Uchwały Nr XX/167/08 z dnia 20 grudnia 2008 roku w prawie uchwalenia 
budŜetu Gminy Miłoradz na rok 2009 (zmiana VI). 
g. Nr XXX/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy 
Miłoradz na rok 2010. 

9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
10. Wolne wnioski i oświadczenia. 
11. Zakończenie obrad.  
         
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska otworzyła XXX Sesję Rady Gminy Miłoradz. 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska powitała przybyłych Radnych, Wójta Gminy, zaproszonych gości, 
Sołtysów i pracowników urzędu (listy obecności stanowią załącznik Nr 1, 2 i 3 
do protokołu), stwierdziła na podstawie listy obecności radnych prawomocność 
obrad – na stan 15 radnych udział w posiedzeniu bierze 12 radnych. 
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Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska odczytała porządek obrad XXX Sesji, następnie zapytała, kto z radnych 
ma uwagi do porządku obrad. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poprosił o przyjęcie do porządku obrad 
następujących uchwał:  

• zmiany do Uchwały Nr XXIX/241/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 
listopada 2009r. w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu i 
wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Miłoradz na lata 2009-
2032” (zmiana I), 

• zmiany do Uchwały Nr XXIX/240/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 
listopada 2009 roku w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi 
Kultury i Sportu w Miłoradzu (zmiana I), 

• zmiany uchwały nr XXIX/244/09 z dnia 9 listopada 2009 r. w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych  oraz     
wprowadzenia zwolnień od tego podatku na 2010 rok (zmiana I), 

• udzielenia pomocy finansowej w roku 2009 przez Gminę Miłoradz dla 
Gminy Malbork. 

Wyjaśnił, Ŝe wprowadzenie ww. uchwał jest spowodowane rozstrzygnięciami 
nadzorczymi Wydziału Kontroli i Nadzoru Pomorskiego Urzędu 
Wojewódzkiego. 
W uchwale zmiany do Uchwały Nr XXIX/241/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 
9 listopada 2009r. w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów 
zawierających azbest z terenu gminy Miłoradz na lata 2009-2032” (zmiana I) 
zbędny jest zapis w § 3 mówiący o publikacji uchwały w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Pomorskiego. 
W uchwale zmiany do Uchwały Nr XXIX/240/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 
9 listopada 2009 roku w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Kultury 
i Sportu w Miłoradzu (zmiana I) Wydział Kontroli i Nadzoru stwierdził, Ŝe zapis 
w § 12 narusza przepisy prawa zawartego w art. 14 ust. 1 oraz art. 17 ustawy z 
dnia 25 października 1991r. o organizowaniu i prowadzeniu działalności 
kulturalnej (Dz. U. z 2001r. Nr 13, poz. 123 ze zm.), instytucja kultury z chwilą 
wpisu do rejestru prowadzonego przez organizatora uzyskuje osobowość 
prawną, a dyrektor tejŜe instytucji zarządza nią i reprezentuje ją na zewnątrz na 
podstawie art. 17 wyŜej cytowanej ustawy, a zapis w § 13 narusza art. 9 i art. 13 
ust. 2 pkt 3 ustawy o organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej (Dz. 
U. z 2001r. Nr 13, poz. 123 ze zm.) oraz art. 11a i art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. h 
ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001r. Nr 142, 
poz. 1591 ze zm.), rada gminy jest organem z ustawowo określonymi 
kompetencjami i w związku z powyŜszym nie moŜe być organem doradczo – 
kontrolnym Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Miłoradzu (Rozstrzygnięcie 
nadzorcze stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
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W uchwale zmiany uchwały nr XXIX/244/09 z dnia 9 listopada 2009 r. w 
sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych  oraz     
wprowadzenia zwolnień od tego podatku na 2010 rok (zmiana I) Regionalna 
Izba Obrachunkowa w Gdańsku stwierdziła, Ŝe w załączniku nr 2 brak jest 
dopuszczalnej masy całkowitej zespołu pojazdów równych 40 ton.  
W uchwale udzielenia pomocy finansowej w roku 2009 przez Gminę Miłoradz 
dla Gminy Malbork w wyniku poŜaru spłonął główny budynek szkoły 
podstawowej w Nowej Wsi Malborskiej, który nadaje się do kapitalnego 
remontu. W związku z powyŜszym Gmina Miłoradz proponuje dofinansowanie 
w wysokości 5.000zł na pomoc w odbudowie tego budynku. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poprosiła aby w punkcie 4 z uwagi na obecność zaproszonych gości w 
osobach: Komendanta Powiatowego Policji w Malborku mł. insp. Ryszarda 
Borkowskiego oraz Kierownika Referatu Profilaktyki Społecznej KPP w 
Malborku podkom. Macieja Kaczyńskiego omówić stan bezpieczeństwa na 
terenie Gminy Miłoradz. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poddała pod głosowanie złoŜone wnioski do zmiany porządku obrad. 
 
Wnioski o dodanie do porządku obrad ww. projektów uchwał oraz 
wprowadzenie punktu, w którym omówiony zostanie stan bezpieczeństwa 
na terenie gminy w głosowaniu jawnym zostały przyjęte jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poddała pod głosowanie porządek obrad z przyjętymi wnioskami: 

• punkt 4 – Ocena stanu bezpieczeństwa na terenie Gminy Miłoradz, a 
numeracja pozostałych punktów zwiększa się o jeden,  

• zmiana do Uchwały Nr XXIX/241/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 
listopada 2009r. w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu i 
wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Miłoradz na lata 2009-
2032” (zmiana I), pkt 9, ppkt i, 

• zmiany do Uchwały Nr XXIX/240/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 
listopada 2009 roku w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi 
Kultury i Sportu w Miłoradzu (zmiana I), pkt 9, ppkt j, 

• zmiany uchwały nr XXIX/244/09 z dnia 9 listopada 2009 r. w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych  oraz     
wprowadzenia zwolnień od tego podatku na 2010 rok (zmiana I), pkt 9, 
ppkt k, 

• udzielenia pomocy finansowej w roku 2009 przez Gminę Miłoradz dla 
Gminy Malbork pkt 9, ppkt e. 
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Porządek obrad XXX Sesji Rady Gminy Miłoradz z proponowanymi 
zmianami w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poinformowała, Ŝe odbyło się spotkanie z radnymi podczas wspólnego 
posiedzenia komisji rady gminy i asp. Januszem Markowiczem dzielnicowym 
KPP Malbork, który jest odpowiedzialny za Gminę Miłoradz. 
Następnie poprosiła radnych o przedstawienie problemów z jakimi borykają się 
mieszkańcy naszej gminy. 
 
Radna Pani Małgorzata Kielar poinformowała, Ŝe bardzo duŜym problemem 
jest błoto na drogach, które nie jest usuwane przez rolników (okres wykopu 
buraków), co stanowi duŜe zagroŜenie bezpieczeństwa na drodze, gdyŜ pojazdy 
wpadają w poślizg. W odczuciu mieszkańców Policja w tym zakresie nic nie 
robi. 
Ponadto stwierdziła, Ŝe w ostatnim czasie zauwaŜyła wzmoŜone patrole Policji 
co jest pozytywnym sygnałem. 
 
Komendant Powiatowy Policji w Malborku mł.insp. Ryszard Borkowski 
stwierdził, Ŝe problem „zabłocenia” dróg jest znany Policji, w okresie zbioru 
buraków są w stałym kontakcie z Zarządem dróg powiatowych w Malborku. 
Newralgiczne odcinki dróg są objeŜdŜane przez Policję. Za zabrudzenie dróg 
Policja moŜe ukarać rolnika mandatem karnym, a jeŜeli odmówi przyjęcia 
mandatu to sprawę moŜna skierować do Sądu Grodzkiego. Ten problem jest 
trudny, gdyŜ sami policjanci twierdzą, Ŝe mają dylemat czy karać rolnika, który 
cięŜko pracuje. Najczęściej policjanci ograniczają się do pouczenia i rolnicy 
zazwyczaj sprzątają drogi. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński zaproponował, aby zorganizować spotkanie 
z rolnikami w obecności Policji, przedstawicieli KRUS, Izby Rolniczej itp. 
 
Komendant Powiatowy Policji w Malborku mł.insp. Ryszard Borkowski 
stwierdził, Ŝe propozycja przedstawiona przez wójta jest ciekawą inicjatywą 
którą policja przeprowadzi. Ponadto poinformował, Ŝe samochody cięŜarowe, 
które przewoŜą buraki są na terenie cukrowni waŜone i jeŜeli mają 
przekroczenie tonaŜu, przewoźnicy są bezwzględnie karani. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poinformował, Ŝe 
na terenie sołectwa Kończewice w ostatnich miesiącach były kradzieŜe, 
ucierpiało 12 rodzin w tym 11 rodzin rolników. Podczas spotkania z 
dzielnicowym asp. Januszem Markowiczem padł zarzut, Ŝe poszkodowani nie 
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zgłaszają kradzieŜy. A opinia mieszkańców jest taka, Ŝe nie ma sensu zgłaszać 
na policję kradzieŜy gdyŜ policja nic nie zrobi. 
Poprosił, aby na terenie gminy było więcej nocnych patroli Policji, a takŜe, aby 
policjanci legitymowali młodzieŜ, która w godzinach późno wieczornych                            
i nocnych przebywa poza domem oraz aby zorganizować spotkanie policji                     
z mieszkańcami. 
 
Komendant Powiatowy Policji w Malborku mł.insp. Ryszard Borkowski 
stwierdził, Ŝe na spotkaniu w ubiegłym roku mówił o duŜej liczbie zdarzeń, o 
których Policja nie jest informowana. W tym roku na terenie Gminy Miłoradz 
Policja zanotowała tylko 18 zdarzeń. Poprosił, aby w rozmowach z 
mieszkańcami zachęcać do zgłaszania zdarzeń.  
W temacie patroli poinformował, Ŝe mieszkańcy widzą tylko patrole w 
radiowozach oznakowanych, natomiast nie widzą patroli tzw. operacyjnych, 
które poruszają się pojazdami nieoznakowanymi. Stwierdził, Ŝe w miesiącu 
październiku nastąpiła zwiększona ilość zdarzeń i na to policja zareagowała 
zwiększeniem patroli pojazdami oznakowanymi i nieoznakowanymi.  
W temacie młodzieŜy poinformował, Ŝe dyrektorzy szkół nie informują policji o 
wykroczeniach młodzieŜy. Szkoły powinny informować o młodzieŜy, która 
nagminnie wagaruje. 
Poinformował, Ŝe sprawcy kradzieŜy oleju napędowego, mięsa i podpaleń 
zostali wykryci. 
Stwierdził, Ŝe mieszkańcy mogą anonimowo zgłaszać podejrzenia w róŜnego 
rodzaju sprawach, które miały miejsce. 
 
Radna Pani Renata Olszewska odniosła się do wypowiedzi w sprawie braku 
informacji o uczniach, którzy popełniają wykroczenia. Stwierdziła, Ŝe 
Gimnazjum Publiczne w Miłoradzu współpracuje z Policją. Ostatnio odbyła się 
prelekcja na temat przestępstw młodocianych, w której uczestniczył dzielnicowy    
asp. Janusz Markowicz.  
Poinformowała, Ŝe w gimnazjum nie ma kradzieŜy ale naleŜy pamiętać, Ŝe 
wśród młodzieŜy są osoby, które skarŜąc się na drugą osobę są uznawane za 
tzw. „konfidentów”. Stwierdziła, Ŝe w gimnazjum z młodzieŜą nie ma 
większych problemów ale nauczyciele nie mają wpływu na ich zachowanie                             
w godzinach popołudniowych kiedy są poza szkołą. 
JeŜeli występują jakieś zdarzenia na terenie szkoły to z racji, Ŝe jest pedagogiem 
szkolnym sama informuje Policję. Stwierdziła, Ŝe miała miejsce sytuacja, Ŝe 
zgłoszenie nie zostało przyjęte przez Policję. 
 
Radny Pan Tadeusz Majewski stwierdził, Ŝe mieszkańcy twierdzą, Ŝe stan 
bezpieczeństwa uległ pogorszeniu. Mieszkańcy nie widzą policjantów i nie mają 
z nim bezpośredniego kontaktu jak to było na przełomie lat 80 i 90 – tych. Sam 
Pan asp. Janusz Markowicz nie da rady obsłuŜyć całej gminy. 



 7 

Poinformował, Ŝe mieszkańcy, szczególnie osoby starsze, są niezadowolone z 
osób, które od godzin wczesno rannych do zamknięcia sklepu zaczepiają je i 
chcą wyłudzić drobne pieniądze na piwo, wino. A jeŜeli są na terenie gminy 
patrole w samochodach nieoznakowanych to z takimi osobami wyłudzającymi 
pieniądze mogłyby zrobić porządek. 
 
Komendant Powiatowy Policji w Malborku mł.insp. Ryszard Borkowski 
stwierdził, Ŝe patrole operacyjne, nie mogą dekonspirować się poprzez 
interwencję pod sklepem. Takie zdarzenia jeŜeli zauwaŜy patrol operacyjny ma 
obowiązek poinformować drogą radiową oficera dyŜurnego, który wysyła 
samochód oznakowany.  
 
Kierownik Referatu Profilaktyki Społecznej KPP w Malborku podkom. 
Maciej Kaczyński stwierdził, Ŝe Policja podejmuje działania mające na celu 
zwiększenie poczucia bezpieczeństwa wśród mieszkańców. Podkreślił, Ŝe bez 
współpracy z mieszkańcami te działania są mało skuteczne. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński stwierdził, Ŝe na naszym terenie jest 
potrzeba zwiększenia ilości dzielnicowych do minimum dwóch osób, tak jak to 
było w przeszłości. W 1989r. gdy likwidowano posterunek w Miłoradzu były 3 
osoby – komendant i dwóch policjantów. 
 
Radny Pan Władysław Strąk stwierdził, Ŝe po odejściu do komisariatu 
Lichnowy, na naszym terenie miało być dwóch policjantów. Obecnie Lichnowy 
mają 5 policjantów, a nasza gmina jednego. 
 
Komendant Powiatowy Policji w Malborku mł.insp. Ryszard Borkowski 
stwierdził, Ŝe w Lichnowach teŜ jest jeden dzielnicowy a pozostali prowadzą 
śledztwa, dochodzenia i przesłuchania. Natomiast na terenie Gminy Miłoradz 
wymienione postępowania prowadzi KPP Malbork. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek wyraził 
zadowolenie z wykrycia sprawców kradzieŜy i podpaleń. 
 
Komendant Powiatowy Policji w Malborku mł.insp. Ryszard Borkowski 
podziękował za zaproszenie i udział w dyskusji. ZłoŜył wszystkim obecnym 
Ŝyczenia z okazji nadchodzących Świąt BoŜego Narodzenia oraz wszelkiej 
pomyślności w Nowym 2010 Roku. 
 
Ad. 5 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska zwróciła się do Radnych, czy wnoszą uwagi do protokołu z poprzedniej  
XXIX Sesji.  
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Uwag nie wniesiono. 
 
Protokół z XXIX Sesji Rady Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym został 
przyj ęty jednogłośnie. 
 
Ad. 6 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poinformowała radnych, Ŝe w okresie między sesjami uczestniczyła w 
dwóch posiedzeniach komisji wspólnych rady gminy, na których omawiano 
projekt budŜetu na 2010 rok oraz dyskutowano nad stawkami za wodę i ścieki, 
które mają obowiązywać na terenie naszej gminy. 
Uczestniczyła w IX edycji turnieju szachowego im. Gardzielewskiego, w 
którym uczestniczyło 55 zawodników. 
 
Ad. 7 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński przedstawił informację o swojej 
działalności i realizacji zadań w okresie między sesjami.  
Stwierdził, Ŝe odbył się odbiór remontowanej drogi powiatowej na odcinku od 
drogi krajowej nr 22 przez Starą Kościelnicę do skrzyŜowania w Miłoradzu. 
Wykonawca udzielił trzy letniej gwarancji na wykonane prace oraz zobowiązał 
się do usunięcia usterek w okresie wiosennym przyszłego roku. Poinformował, 
Ŝe drzewa, które rosną przy drodze w odległości poniŜej 0,5m mają zostać 
usunięte. 
Spotkał się z panem Rajkiewiczem, który wykonał dokumentację na 
skierowanie ścieków do oczyszczalni w Malborku, wyraził zdziwienie, Ŝe brak 
jest działań w realizacji tego projektu. 
Poinformował, Ŝe została podpisana umowa z firmą WAGMAR, która będzie 
realizowała program Odnowy wsi. 
Ponadto uczestniczył w spotkaniach z okazji Dnia seniora na terenie gminy. 
Uczestniczył w spotkaniu w Urzędzie Marszałkowskim, monitorując dwa 
projekty złoŜone w ramach Kapitału ludzkiego. 
Ponadto dwukrotnie na naszym terenie przebywali dziennikarze z Radia 
Gdańsk, którzy przeprowadzili reportaŜe związane z kościołem w Gnojewie i w 
sprawie rolników. 
Na spotkaniu z przedstawicielami Związku Gmin Wiejskich wstępnie obiecano 
środki finansowe w wysokości 150 tys. zł na realizację projektu „wioski 
błotnej”. 
Poinformował, Ŝe zostały rozdane komputery w ilości 40 sztuk osobom 
zakwalifikowanym do projektu, który jest realizowany z miastem Malbork. 
Ponadto uczestniczył w IX edycji turnieju szachowego im. Gardzielewskiego. 
Odbyło się spotkanie z Państwem Jasińskich, którzy zakupili dom bez drogi, 
która umoŜliwiłaby dojazd do domu. Wymieniona sprawa jest w trakcie 
wyjaśnień i są podejmowane działania aby ten problem rozwiązać. 
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W Środowiskowym Domu Samopomocy w Kończewicach odbyło się spotkanie 
w celu podpisania porozumień z gminami, których podopieczni korzystają z 
opieki ośrodka. 
Uczestniczył z radnymi z Kończewic w spotkaniu z Panią KruŜycką, która 
poprosiła o zamianę mieszkania. Jej mieszkanie, które jest wykupione 
zlokalizowane jest na I piętrze (wyremontowane), natomiast gmina posiada na 
parterze swoje mieszkanie (wymaga remontu), które będzie sprzedawać. 
Propozycja Pani KruŜyckiej jest taka aby po wycenie obu mieszkań przez 
rzeczoznawcę dokonać zamiany, a róŜnicę która zostanie określona po wycenie 
wypłacić tej Pani po sprzedaŜy lokalu. Koszty notarialne zostałyby podzielone 
na dwie strony w proporcji 50:50. Prośba zamiany wynika z niepełnosprawności 
jej męŜa. 
Poinformował zebranych, Ŝe została podpisana umowa z Urzędem 
Marszałkowskim na realizację zadania kanalizacja Pogorzałej Wsi i Mątw 
Wielkich oraz doprowadzenie wodociągu w Gnojewie – teren przy jeziorze. 
Następnie pokazał zebranym stosowny dokument. 
Poinformował, Ŝe została podpisana umowa z firmą recyklingową, która będzie 
zbierała stare baterie, a na terenie gminy będzie moŜna złoŜyć zepsuty sprzęt 
agd. 
Przekazał sołtysom pisemną informację na temat odśnieŜania dróg powiatowych 
i gminnych. 
 
Ad. 8 
Radny Pan Tadeusz Majewski poprosił aby Zarząd Dróg Powiatowych 
zmienił oznakowanie skrzyŜowania w PGR Mątowy Wielkie. Obecnie jest to 
skrzyŜowanie dróg równorzędnych. 
Ponadto poprosił aby wójt informację w sprawie odśnieŜania przekazał takŜe 
radnym. 
Poprosił aby zainterweniować w sprawie awarii oświetlenia w Mątowach 
Małych. 
 
Radny Pan Zbigniew Kaszuba poinformował, Ŝe w trakcie remontu drogi 
powiatowej wykonawca w złym miejscu zamontował znaki – teren zabudowany 
Miłoradz. 
 
Radny Pan Wacław Podgórski poinformował, Ŝe zginął element muldy na 
drodze w Kończewicach. 
 
Radny Pan Władysław Strąk poprosił, aby Zakład energetyczny przestawił 
sterownik sterujący oświetleniem w Mątowach Wielkich. W godzinach rannych 
oświetlenie za długo się świeci. 
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Sołtys sołectwa Bystrze Pani Ewa Buniek Tınges poprosiła o interwencję w 
sprawie brudnej wody w sieci wodociągowej. Stwierdziła, Ŝe naprzeciwko 
Zakładu Rolnego brak jest hydrantu, który umoŜliwiłby płukanie sieci 
wodociągowej. 
Z informacji jakie posiada GZGK nie dysponuje beczkowozem, którą mógłby 
dostarczać wodę pitną. 
Poinformowała, Ŝe w piwnicy pod świetlicą nie moŜna umieścić pieca 
centralnego ogrzewania. Jak ma zostać rozwiązana ta sprawa. 
Mieszkańcy mają pretensje w sprawie przeprowadzenia konkursu Piękna Wieś, 
wytypowane z sołectwa gospodarstwa zostały pominięte przez komisję 
konkursową. Kto za ten błąd ponosi odpowiedzialność. 
Stwierdziła, Ŝe bardzo źle funkcjonuje transport autobusowy na terenie gminy. 
Ponadto poprosiła o wyjaśnienie dlaczego nie zostały osobom, które posiadają 
rachunki bankowe, w terminie wypłacone świadczenia rodzinne oraz skąd te 
środki przychodzą.  
 
Radna Pani Małgorzata Kielar poprosiła o wyjaśnienie kiedy polepszy się 
jakość wody pitnej, obecnie ona charakteryzuje się stęchłym zapachem. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poprosił o 
informację w sprawie zwolnionej kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Miłoradzu Pani Mirosławy Lampkowskiej, która była 
zaangaŜowana w pracę ośrodka. 
 
Sołtys sołectwa Pogorzała Wieś Pan Jacek Wojciechowski poprosił aby 
patrole policyjne patrolowały PGR Pogorzała Wieś. 
 
Ad. 9 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poprosiła Z-cę Przewodniczącego Rady Gminy Pana Ryszarda Bolka o 
prowadzenie dalszej części obrad. 
 
a. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany w załączniku do Uchwały Nr XXV/213/09 z 
27 czerwca 2009r. w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych na 2009 rok (zmiana I). 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński złoŜył wniosek formalny o dopisanie w § 1 
pkt 2 w brzmieniu: w dziale I pkt 3 zmniejsza się wydatki o kwotę 500zł 
„Kierowanie na badania przez lekarza biegłego celem określenia stopnia 
uzaleŜnienia”, a w dziale III pkt 6 zwiększa się wydatki o kwotę 500zł 
„Programy profilaktyczne promujące trzeźwy styl Ŝycia wśród dzieci i 
młodzieŜy”. Środki finansowe będą przeznaczone na nagrody w konkursie 
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jasełkowym. Natomiast dotychczasowy zapis jest pkt 1. Wyciągi z protokołów 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych stanowią 
załączniki nr 5 i 6 do protokołu. 
 
Radny Pan Tadeusz Majewski poinformował, Ŝe członkowie Komisji 
Finansowej pozytywnie zaakceptowali ww. zmianę. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał się radnych, 
czy są za wprowadzeniem zmiany do projektu uchwały zgłoszonej przez Wójta 
Gminy Pana Tadeusza Bilińskiego. 
 
Zgłoszona przez Wójta Gminy Pana Tadeusza Bilińskiego zmiana do 
projektu uchwały w wyniku głosowania jawnego została przyjęta 
jednogłośnie. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poddał pod 
głosowanie projekt uchwały z wprowadzoną zmianą. 
 
Uchwała Nr XXX/250/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 19 grudnia 2009 
roku  w sprawie zmiany w załączniku do Uchwały Nr XXV/213/09 z 27 
czerwca 2009r. w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych na 2009 rok (zmiana I) w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
b. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miłoradz na okres 
od 1.03.2010r. do 28.02.2011r. 
Poinformował, Ŝe projekt taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady 
Gminy. Wniosek o zatwierdzenie taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Radna Pani Małgorzata Kielar poinformowała, Ŝe proponowana taryfa 
zaopatrzenia w wodę pokrywa koszty eksploatacyjne natomiast nie zaspokaja 
wydatków inwestycyjnych. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poinformował, Ŝe wydatki inwestycyjne są 
zadaniem gminy. W proponowanych taryfach jest przewidziany zakup trzech 
pomp do hydroforni.  
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Radna Pani Małgorzata Kielar poinformowała, Ŝe w dyskusji nad wysokością 
taryf miały być uwzględnione koszty związane z modernizacją sieci 
wodociągowej aby istniała moŜliwość odcięcia wody osobom, które unikają 
uiszczania opłat. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poinformował, Ŝe te wymienione przez 
radną koszty nie są uwzględnione. Zaproponował aby w najbliŜszym spotkaniu 
był obecny dyrektor Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej Pan Karol 
Grabowski, który wyjaśni zgłoszone problemy.  
 
Radny Pan Wacław Podgórski złoŜył wniosek formalny aby wysokość taryf 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na 
terenie Gminy Miłoradz pozostawić na poziomie tego roku i nie podnosić opłat. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska 
stwierdziła, Ŝe wysokości stawek zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miłoradz zostały 
omówione na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Następnie poprosiła Radcę Prawnego Pana Stanisława Ziętka o wyjaśnienie czy 
zapis w § 5 (Traci moc uchwała Nr XX/165/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 20 
grudnia 2008 roku) jest potrzebny gdyŜ zapis w § 6 (Uchwała wchodzi w Ŝycie z 
dniem 1 marca 2010r.) automatycznie uniewaŜnia zapis § 5. 
 
Radca Prawny Pan Stanisław Ziętek stwierdził, Ŝe zapis w § 5 jest zbyteczny. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska zgłosiła 
wniosek formalny o wykreślenie § 5 w projekcie uchwały. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał się radnych, 
czy są za wykreśleniem § 5 z projektu uchwały. 
 
Zgłoszona przez Przewodniczącego Rady Gminy Panią Katarzynę 
Kostrzewę – Rzoską zmiana do projektu uchwały w wyniku głosowania 
jawnego została przyjęta jednogłośnie. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poddał pod 
głosowanie wniosek Radnego Pana Wacława Podgórskiego, aby wysokość taryf 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na 
terenie Gminy Miłoradz pozostawić na poziomie tego roku. 
 
Zgłoszony przez Radnego Pana Wacława Podgórskiego wniosek formalny 
w wyniku głosowania jawnego został odrzucony 4 głosami za, 5 głosami 
przeciw i 3 głosami wstrzymującymi się. 
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Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poddał pod 
głosowanie projekt uchwały z wprowadzoną zmianą. 
 
Uchwała Nr XXX/251/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 19 grudnia 2009 
roku  w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miłoradz na okres 
od 1.03.2010r. do 28.02.2011r. w głosowaniu jawnym została przyjęta 7 
głosami za, 3 głosami przeciw i 2 głosami wstrzymującymi się. 
 
c. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Miłoradz z 
organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami, o których mowa w art. 3, ust. 
3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności poŜytku publicznego i o 
wolontariacie, na rok 2010r. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXX/252/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 19 grudnia 2009 
roku  w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Miłoradz z 
organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami, o których mowa w art. 
3, ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności poŜytku 
publicznego i o wolontariacie, na rok 2010r. w głosowaniu jawnym została 
przyj ęta jednogłośnie. 
 
d. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
2010r. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXX/253/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 19 grudnia 2009 
roku  w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 2010r. 
w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
e. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2009 przez 
Gminę Miłoradz dla Gminy Malbork. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXX/254/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 19 grudnia 2009 
roku  w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2009 przez Gminę 
Miłoradz dla Gminy Malbork w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
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f. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2009 (zmiana VIII). 
 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik omówiła zmiany w budŜecie: 
ROLNICTWO I ŁOWIECTWO 
W rozdziale 01010 – Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi zmniejsza 
się plan wydatków majątkowych o kwotę 204.270zł z tytułu modernizacji 
oczyszczalni ścieków. 
GOSPODARKA MIESZKANIOWA 
W rozdziale 70004 – RóŜne jednostki obsługi gospodarki mieszkaniowej 
zwiększa się plan dochodów bieŜących o kwotę 8.000zł z tytułu dochodów z 
najmu. 
W rozdziale 70005 – Gospodarka gruntami i nieruchomościami zwiększa się 
plan dochodów bieŜących o kwotę 7.000zł z tytułu najmu. W rozdziale tym 
zmniejsza się plan dochodów majątkowych o kwotę 140.000zł. 
ADMINISTRACJA PUBLICZNA 
W rozdziale 75023 – Urzędy gmin zwiększa się plan dochodów bieŜących o 
kwotę 5.600zł. W planie wydatków bieŜących zmniejsza się plan wydatków na 
wynagrodzenia o kwotę 2.570zł, jednocześnie zwiększa się plan na pochodne od 
wynagrodzeń o w/w kwotę. W planie wydatków majątkowych  zwiększa się 
plan o kwotę 12.524zł z przeznaczeniem na dokonanie audytu energetycznego 
budynku urzędu oraz sporządzenie studium i wniosku aplikacyjnego na 
realizację programu termomodernizacja budynków uŜyteczności publicznej. 
BEZPIECZEŃSTWO PUBLICZNE I OCHRONA PRZECIWPOśAROWA 
W rozdziale 75412 – Ochotnicze straŜe poŜarne zwiększa się plan wydatków 
bieŜących o kwotę 4.500zł z przeznaczeniem na bieŜące utrzymanie jednostek 
osp. 
DOCHODY OD OSÓB PRAWNYCH, OD OSÓB FIZYCZNYCH I OD 
INNYCH JEDNOSTEK NIEPOSIADAJĄCYCH OSOBOWOŚCI PRAWNEJ 
ORAZ WYDATKI ZWIĄZANE Z ICH POBOREM 
W rozdziale 75615 - Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od 
czynności cywilnoprawnych, podatków i opłat lokalnych od osób prawnych i 
innych jednostek organizacyjnych zmniejsza się plan dochodów bieŜących z 
tytułu podatku rolnego o kwotę 5.700zł, jednocześnie zwiększa się plan 
dochodów bieŜących z tytułu podatku od nieruchomości o kwotę 30.000zł. 
W rozdziale 75616 - Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od 
spadków i darowizn, podatku od czynności cywilnoprawnych oraz podatków i 
opłat lokalnych od osób fizycznych zmniejsza się plan dochodów bieŜących z 
tytułu podatku od nieruchomości  w wysokości 20.000zł, podatku rolnego w 
wysokości 28.000zł, jednocześnie zwiększa się plan dochodów z tytułu podatku 
od środków transportowych o kwotę 1.400zł, z tytułu podatku od spadków i 
darowizn o kwotę 650zł i z tytułu opłaty  od posiadania psów o kwotę 550zł. 
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W rozdziale 75618 - Wpływy z innych opłat stanowiących dochody jednostek 
samorządu terytorialnego na podstawie ustaw zwiększa się plan dochodów 
bieŜących o kwotę 2.500zł z tytułu opłat za koncesje i licencje. 
OŚWIATA I WYCHOWANIE 
W rozdziale 80101 –  w Szkole Podstawowej w Kończewicach zwiększa się 
plan dochodów bieŜących o kwotę 542zł. W wydatkach bieŜących zmniejsza się 
plan na wynagrodzenia o kwotę 5.800zł, pochodne od wynagrodzeń - FP o 
kwotę 400zł, jednocześnie zwiększa się plan pochodnych od wynagrodzeń – 
ubezpieczenie społeczne o kwotę 900zł i pozostałe wydatki bieŜące o kwotę 
4.572zł, w tym na energię 3.000zł i zakup węgla o kwotę 1.572zł. W Szkole 
Podstawowej w Miłoradzu zmniejsza się plan pozostałych wydatków bieŜących 
o kwotę 200zł. W rozdziale tym zwiększa się równieŜ plan wydatków 
majątkowych o kwotę 25.346zł, w tym: kwota 20.346zł z przeznaczeniem na 
dokonanie audytu energetycznego budynków szkoły oraz sporządzenie studium 
i wniosku aplikacyjnego na realizację programu termomodernizacja budynków 
uŜyteczności publicznej i kwota 5.000zł jako pomoc finansowa dla Gminy 
Malbork na odbudowanie budynku szkoły po poŜarze. 
W rozdziale 80103 – Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych 
zwiększa się plan wydatków bieŜących na wynagrodzenia o kwotę 150zł i 
pochodne od wynagrodzeń o kwotę 320zł. 
W rozdziale 80104 – Przedszkola zmniejsza się plan wydatków na 
wynagrodzenia o kwotę 423zł, jednocześnie zwiększa się plan wydatków na 
pozostałe wydatki bieŜące o w/w kwotę. 
W rozdziale 80110 – Gimnazja zwiększa się plan wydatków bieŜących o kwotę 
3.200zł z przeznaczeniem na wypłatę dodatków mieszkaniowych i wiejskich dla 
nauczycieli. 
W rozdziale 80148 – Stołówki szkolne zwiększa się plan wydatków bieŜących 
na wynagrodzenia o kwotę 2.300zł. 
OCHRONA ZDROWIA 
W rozdziale 85154 – Przeciwdziałanie alkoholizmowi zmniejsza się plan 
wydatków majątkowych o kwotę 9.000zł, jednocześnie zwiększa się plan 
wydatków bieŜących o w/w kwotę z przeznaczeniem na zakup sprzętu do 
siłowni oraz zakup instrumentów muzycznych dla Zespołu Szkolni-
Przedszkolnego w Miłoradzu. 
EDUKACYJNA OPIEKA WYCHGOWAWCZA 
W rozdziale 85401 – świetlica szkolna w Miłoradzu zmniejsza się plan 
wydatków bieŜących z wynagrodzenia o kwotę 239zł, jednocześnie zwiększa się 
plan pozostałych wydatków bieŜących o kwotę 439zł. 
W rozdziale 85495 – Pozostała działalność zwiększa się plan wydatków 
majątkowych o kwotę 155.200zł w ramach programu „Cyfrowo połączeni …”. 
na zakup 40 sztuk zestawów komputerowych. 
GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA ŚRODOWISKA 
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W rozdziale 90095 – w Pozostałej działalności zmniejsza się plan wydatków na 
wynagrodzenia o kwotę 300zł, jednocześnie zwiększa się plan wydatków na 
pochodne od wynagrodzeń o w/w kwotę. 
 
W planie przychodów budŜetowych zmniejsza się plan przychodów z tytułu 
innych rozliczeń krajowych o kwotę 119.895zł, jednocześnie zwiększa się plan 
przychodów z tytułu nadwyŜki z lat ubiegłych o kwotę 255.895zł. 
Obrady sesji opuścił Radny Pan Tadeusz Majewski. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poddał pod 
głosowanie poprawki jakie zostały zgłoszone przez Panią Skarbnik, a brak ich 
było w materiałach, które otrzymali radni przed sesją: 
wpływy z podatku rolnego z 20tys.zł na 5.700zł, 
podatek od nieruchomości z 40tys.zł na 20tys.zł, 
podatek od środków transportowych 1.400zł, 
sporządzenie audytu energetycznego na Urząd Gminy 12.524zł, szkoły 20.346zł 
oraz pomoc dla Gminy Malbork, po poŜarze szkoły w wysokości 5.000zł. 
 
Zgłoszone przez Skarbnik Gminy Panią Marzenę Jendernalik zmiany do 
projektu uchwały w głosowaniu jawnym zostały przyjęte jednogłośnie. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poinformował, Ŝe 
Komisja Finansowa pozytywnie zaakceptowała zmiany w budŜecie. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poddał pod 
głosowanie projekt uchwały ze zmianami. 
 
Uchwała Nr XXX/255/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 19 grudnia 2009 
roku  w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2009 (zmiana VIII) w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
g. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr XX/167/08 z dnia 
20 grudnia 2008 roku w prawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 
2009 (zmiana VI). 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXX/256/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 19 grudnia 2009 
roku  w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr XX/167/08 z dnia 20 
grudnia 2008 roku w prawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 
2009 (zmiana VI) w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
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h. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 2010. 
Poinformował, Ŝe projekt budŜetu był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji rady Gminy Miłoradz. 
Następnie poprosił o stanowiska w sprawie omawianego projektu poszczególne 
komisje Rady Gminy. 
Komisja Społeczna – za projektem ww. uchwały, 
Komisja Rozwoju Gospodarczego – za projektem ww. uchwały, 
Komisja Rewizyjna – za projektem ww. uchwały, 
Komisja Finansowa – za projektem ww. uchwały. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poprosił Skarbnik 
Gminy o odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 
uchwalenia budŜetu na 2010r. 
 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik odczytała uchwałę Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w sprawie uchwalenia budŜetu na 2010 r., która stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu, a uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
sprawie opinii o moŜliwości sfinansowania deficytu budŜetowego oraz 
prawidłowości prognozy długu publicznego stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu.  
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poinformował, Ŝe 
środki finansowe na kanalizację Pogorzałej Wsi i Mątw Wielkich będą 
pochodzić z kredytu, które wpłyną na wysokość deficytu. Jednak wysokość 
środków finansowych tzw. pomocowych, które będą pochodzić z Urzędu 
Marszałkowskiego nie obciąŜają deficytu budŜetowego.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska 
poinformowała, Ŝe inwestycja kanalizacji Pogorzałej Wsi i Mątw Wielkich 
wiąŜe się z zaciągnięciem wieloletniego kredytu. 
Podziękowała wójtowi za przygotowanie dokumentacji i pozyskanie funduszy 
zewnętrznych na realizację tego zadania.  
Stwierdziła, Ŝe następnym waŜnym celem, kierunkiem rozwoju będzie 
uporządkowanie sprawy oczyszczalni ścieków.  
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński stwierdził, Ŝe jeŜeli zostaną zrealizowane 
wszystkie inwestycje (wymienione w uchwale budŜetowej na 2010r.) i jeŜeli 
realizacja będzie szybka oraz rozliczenie z Urzędem Marszałkowskim nastąpi w 
szybkim czasie to gmina pozostanie z zadłuŜeniem do 2mln.zł na koniec 2010r.   
Więcej uwag nie wniesiono. 
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Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poddał pod 
głosowanie projekt ww. uchwały. 
 
Uchwała Nr XXX/257/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 19 grudnia 2009 
roku  w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 2010 w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński podziękował radnym za przyjęcie uchwały 
budŜetowej na 2010r.  
 
i. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr XXIX/241/09 Rady Gminy 
Miłoradz z dnia 9 listopada 2009r. w sprawie przyjęcia „Programu usuwania 
azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Miłoradz na lata 2009-
2032” (zmiana I). 
 
Sekretarz Urzędu Gminy Pan Rajmund Kossarzecki wyjaśnił, Ŝe Wydział 
Nadzoru i Kontroli Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego stwierdził, Ŝe uchwała 
nie podlega publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXX/258/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 19 grudnia 2009 
roku  w sprawie zmiany do Uchwały Nr XXIX/241/09 Rady Gminy 
Miłoradz z dnia 9 listopada 2009r. w sprawie przyjęcia „Programu 
usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Miłoradz 
na lata 2009-2032” (zmiana I) w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
j. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr XXIX/240/09 Rady Gminy 
Miłoradz z dnia 9 listopada 2009 roku w sprawie nadania Statutu Gminnemu 
Ośrodkowi Kultury i Sportu w Miłoradzu (zmiana I). 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXX/259/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 19 grudnia 2009 
roku  w sprawie zmiany do Uchwały Nr XXIX/240/09 Rady Gminy 
Miłoradz z dnia 9 listopada 2009 roku w sprawie nadania Statutu 
Gminnemu Ośrodkowi Kultury i Sportu w Miłoradzu (zmiana I) w 
głosowaniu jawnym została przyjęta 10 głosami za i 1 głosem 
wstrzymującym się. 
 
k. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/244/09 z dnia 9 listopada 
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2009 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych  oraz     wprowadzenia zwolnień od tego podatku na 2010 rok 
(zmiana I). 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXX/260/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 19 grudnia 2009 
roku  w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/244/09 z dnia 9 listopada 2009 r. 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych  oraz     wprowadzenia zwolnień od tego podatku na 2010 
rok (zmiana I) w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
Na obrady powrócił Radny Pan Tadeusz Majewski. 
 
Ad. 10 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński w odpowiedzi na zapytania i interpelacje, 
wyjaśnił, Ŝe informacja w sprawie przesunięcia tablicy informacyjnej 
MIŁORADZ oraz zmiany organizacji ruchu zostanie przekazana do Zarządu 
Dróg Powiatowych w Malborku. 
Wadliwe działanie oświetlenia ulicznego w Mątowach Wielkich i Mątowach 
Małych zostanie zgłoszone do Zakładu energetycznego w Malborku. 
Naprawa muldy w Kończewicach zostanie zrealizowana przy sprzyjających 
warunkach atmosferycznych. 
W sprawie jakości wody pitnej poinformował radnych, Ŝe dyrektor GZGK 
przygotuje pisemną informację, która zostanie przekazana radnym. 
W temacie realizacji programu Odnowy wsi stwierdził, Ŝe z wykonawcą, 
pracownikiem UG oraz dyrektorem GOKiS odbywają się spotkania w celu 
bieŜącego monitoringu prac. 
W sprawie konkursu Piękna wieś pracownik UG popełnił błąd gdyŜ skierował 
członków komisji do innej posesji. 
W temacie kierownika GOPS poinformował, Ŝe sprawa jest rozpatrywana przez 
sąd pracy. 
 
Ad. 11 
Radny Pan Tadeusz Majewski poprosił aby w przyszłym roku zakupić sprzęt 
na plac zabaw w Mątowach Małych. Ponadto stwierdził, Ŝe brak jest wspólnej 
polityki w sprawie wody i ścieków.  
Ponadto stwierdził, Ŝe na wykazie odśnieŜania dróg powiatowych brak jest 
wykonawcy, który odśnieŜałby odcinek drogi w kierunku Mątowy Małe – 
Cygany. 
 
Radny Pan Arkadiusz Skorek poprosił o wyjaśnienie, czy konieczność 
odśnieŜania dróg gminnych trzeba zgłaszać do Zakładu Gospodarki Komunalnej 
w Miłoradzu. 
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Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński wyjaśnił, Ŝe Zakład Gospodarki 
Komunalnej w Miłoradzu w okresie intensywnych opadów śniegu jest w stanie 
gotowości i pracownik obsługujący pług śnieŜny orientuje się, Ŝe naleŜy 
wyjechać i dokonać odśnieŜenia. 
 
Ad. 12 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska ogłosiła 
zakończenie obrad oraz podziękowała za udział w obradach XXX Sesji Rady 
Gminy Miłoradz. 
 
 

PRZEWODNICZĄCY RADY 
 

Katarzyna Kostrzewa - Rzoska 


